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Introduction:

At the Addis Ababa Summit which was held from February 16 to 17, 2020, the Organizing Commission of the Federation of
Associations of Traditional and Customary Authorities of Africa - "COFAA" was created. Having noted flaws in the organization of
this summit, particularly in budget management, the Traditional leaders present at this summit agreed to clarify and situate the
responsibilities. This gave rise to hearings and the establishment of a Commission of Enquiry, the conclusion of which condemned
King Tchiffi Zié, initiator of this summit, for the mismanagement of funds allocated for the Summit.

This Sunday, August 20, 2020, a Crisis meeting was held to discuss on the appropriate sanction on this offence that has affected the
integrity of our Association and the credibility of its interim President. Members unanimously agreed to set up a Provisional
Executive office to be presided over by Princess KONGO Julie of BURKINA FASO. A transition that will last for a maximum
period of six ( 6) months with specific responsibilities that will lead to the election of an entirely new Bureau with elected leaders.

 In view of the elements and of this situation, could we say that the Traditional Chiefdom wants to restore its image and play the role
for which this organization was created?

Development

Today, August 23, 2020, the Chiefs and Traditional leaders gathered in a Zoom Conference, to set up a COFAA transition office!
"Organizing Commission of the Federation of Associations of Traditional and Customary Authorities of Africa", created in Addis
Ababa on February 16 to 17, 2020.

Princess Julie Kongo of Burkina Faso, has been appointed as interim President to ensure this transition, assisted by her Vice-
President, the South African Prince, His Excellency ZONALI MKIVA.

It was unanimously decided that the status quo established in Addis Ababa be retained with the exception of Majesty Tchiffi Zié as
its President.

It should be noted that COFAA was created on February 15 and 16, 2020 in Addis Ababa, Ethiopia, at the Extraordinary Summit of
Sovereigns and Traditional Leaders of Africa, with the objective of establishing a Federation of Organizations of Customary
Authorities. and Traditional Leaders of Africa in existence. Its long term intention is to realise a merger within a common
organization of Customary Authorities and Traditional Leaders of Africa.

                                                                            Dated in Addis Ababa this 23rd day of August, 2020

Were present at this zoom conference: 

His Majesty King El Hadji Malick Ngom: Senegal 
His Majesty King TANYI Robinson: Cameroon 
His Majesty the Abageda of Ethiopia, Paramount King. 
Her Altesse Princess Julie KONGO: Burkina Faso
His Majesty King SUANU Baridam: Nigeria 
His Majesty PRINCE ZOLANI Mkiva: South Africa 
His Majesty NANA Ayimedu: Ghana 
HRH Prince Manene TABANE - 
Mr Romain KOUO: Communication 
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Lors du sommet d'Addis-Abeba qui s'est tenu du 16 au 17 février 2020, la Commission d'organisation de la Fédération des 
associations des autorités traditionnelles et coutumières d'Afrique - «COFAA» a été créée. Ayant constaté des failles dans 
l'organisation de ce sommet, notamment dans la gestion budgétaire, les chefs traditionnels présents à ce sommet ont convenu de 
clarifier et de situer les responsabilités. 

Cela a donné lieu à des auditions et à la mise en place d'une commission d'enquête, dont la conclusion a condamné le Roi Tchiffi Zié,
initiateur de ce sommet, pour la mauvaise gestion des fonds alloués au sommet. Ce dimanche 20 août 2020, une réunion de crise a eu 
lieu pour discuter de la sanction appropriée sur cette infraction qui a affecté l'intégrité de notre Association et la crédibilité de son 
président par intérim. 

Les membres ont décidé à l'unanimité de créer un bureau exécutif provisoire présidé par la princesse KONGO Julie du BURKINA 
FASO. Une transition qui durera au maximum six (6) mois avec des responsabilités spécifiques qui conduiront à l'élection d'un tout 
nouveau Bureau avec des élus. Au vu des éléments et de cette situation, peut-on dire que la chefferie traditionnelle veut restaurer son 
image et jouer le rôle pour lequel cette organisation a été créée?

Développement

Aujourd'hui 23 août 2020, les chefs et chefs traditionnels se sont réunis dans une conférence Zoom, pour mettre en place un bureau 
de transition COFAA! «Commission d'organisation de la Fédération des associations des autorités traditionnelles et coutumières 
d'Afrique», créée à Addis-Abeba du 16 au 17 février 2020.

La princesse Julie Kongo du Burkina Faso, a été nommée présidente par intérim pour assurer cette transition, assistée de son vice-
président, le prince sud-africain, Son Excellence ZONALI MKIVA.

Il a été décidé à l'unanimité que le statu quo établi à Addis-Abeba serait maintenu à l'exception de Majesté Tchiffi Zié en tant que 
président.

Il convient de noter que la COFAA a été créée les 15 et 16 février 2020 à Addis-Abeba, en Éthiopie, lors du Sommet extraordinaire 
des dirigeants africains et des chefs traditionnels, dans le but de créer une Fédération des organisations d'autorité coutumière et les 
dirigeants traditionnels de l'Afrique existante. Son intention à long terme est de parvenir à une fusion au sein d'une organisation 
commune d'autorités coutumières et de chefs traditionnels en Afrique.

Fait à Addis-Abeba ce 23 août 2020

Étaient présents à cette conférence zoom:
Sa Majesté le Roi El Hadji Malick Ngom: Sénégal 
Sa Majesté le Roi TANYI Robinson: Cameroun 
Sa Majesté l'Abageda d'Éthiopie, Roi suprême.
Son Altesse Princesse Julie KONGO: Burkina Faso
Sa Majesté le Roi SUANU Baridam: Nigéria 
Sa Majesté le PRINCE ZOLANI Mkiva: Afrique du Sud 
Sa Majesté NANA Ayimedu: Ghana 
SAR le Prince Manene TABANE 
Mr. Romain KOUO: Communication


